
Meierijstad, 13 december 2020 

Betreft: perspectief horeca 2021

Geachte burgemeester, geachte wethouders,

Na de persconferentie van 8 december weten we dat opnieuw elke vorm van perspectief voor de horeca uit. Na 
een eerste lockdown van tweeënhalve maand, blijft het overgrote deel van de horeca vanaf 14 oktober minimaal 
tot half januari dicht. Aanvullende steun en perspectief is dan ook het laatste redmiddel om te voorkomen dat meer 
dan een kwart van de sector op korte termijn failliet gaat.

Er was onze sector nog enige hoop geboden uit de persconferentie van woensdag 9-12 jl. Hierin zijn door de 
ministers de extra aanvullende steunpakketten bekend gemaakt. Helaas heeft de Horeca in Nederland mogen 
ervaren dat het helaas nihil tot minimal effect zal hebben op de huidige ondersteunende maatregelen. Immers het 
plafond van de TVL wordt niet verhoogd. Hierdoor blijven zowel de kleine als grote horeca ondernemingen 
verreweg van een faire en zeer noodzakelijke compensatie. Dit betekent bovendien ook dat er nog maandenlang 
‘eigen geld’ bij moet om de onderneming overeind te houden, geld dat er al bijna niet meer was en dat ook niet 
geleend kan worden bij banken: geld lenen aan horeca is nu eenmaal te risicovol in hun ogen. 

Het wordt nog niet hardop uitgesproken, maar inmiddels is het bij de politiek, de pers en uiteraard de Horeca wel 
duidelijk dat wij een van de weinige sectoren zijn die de klappen van deze corona crisis financieel op mogen 
vangen. Heel vanzelfsprekend is dit, buiten niet menselijk, ook gewoon niet mogelijk. Bij vrijwel alle partijen waar 
onze ondernemers mee te maken hebben wordt de deur hard dicht gegooid. En vanuit de landelijke overheid, 
welke ons verplicht de deuren laat sluiten worden we slechts voor een zeer gering percentage gecompenseerd. 
(voor een kleine inkijk zie Artikel Volkskrant: 'alleen maar rode cijfers' (of zie bijlage 2: artikel Misset Horeca).

Helaas hebben we in de wandelgangen al vernomen dat voor de eerste bedrijven binnen onze gemeente het doek 
al is gevallen. Het is in en in triest….

De horeca is veilig
De uitgelekte notitie van het ministerie van EZK (zie bijlage) bevestigt wat KHN al tijden aangeeft: De horeca is 
veilig en het aantal besmettingen dat te herleiden is tot de horeca is zeer gering. KHN lobbyt niet voor niets al 
maanden voor de heropening van de horecasector. Ook probeert KHN om de landelijke overheid te overtuigen om 
te kijken naar kansen: wat kan er wèl met maatwerk in plaats van alle horeca over een kam te scheren en 
gewoonweg ondernemers dwingen om hun zaak te sluiten. Bovendien willen we jullie vragen om compassie te 
tonen en de ondernemers te helpen om zoveel mogelijk hun eigen geld te kunnen verdienen.

In een eerdere meeting tijdens deze corona periode hebben we met elkaar afgesproken dat, indien het echt nodig 
is, wij (KHN en college) elkaar weten te vinden. Dat is ook steeds zo geweest. Het heeft echter nog niet geleid tot 
financiële compensatie, alleen uitstel van betaling. 

Naar aanleiding hiervan hebben we een aantal ideeën over hoe de gemeente horecaondernemers kan steunen:

- Geef zoveel mogelijk ruimte voor terrassen voor het volledige terrasseizoen van 2021 en evt 2022 (de regeling 
die we nu hebben getroffen loopt tot 1 april 2021). Naar verwachting zullen we nog maandenlang te maken 
hebben met maatregelen, dus door ruimte te bieden kan de gemeente enig perspectief bieden aan ondernemers. 
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https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/twee-horeca-ondernemers-leggen-hun-boeken-op-tafel-alleen-maar-rode-cijfers~bba7c145/


Stel dat de 1,5m-maatregel ingetrokken wordt, dan biedt extra ruimte ook mogelijkheden om weer zwarte cijfers 
te kunnen schrijven.

- Ondernemers kunnen enorm geholpen worden door hen ondersteuning te bieden bij het organiseren van 
evenementen; hiermee bedoelen we pro-actief meedenken in mogelijkheden en interpretatie van covid- 
maatregelen, en aanvragen vrij van leges-kosten te maken. Het organiseren van evenementen is de kans om 
onze gasten op een gecontroleerde manier vertier te bieden, en bovendien een kans voor ondernemers om 
financieel weer wat lucht te krijgen.

- Voor centrum ondernemers volgt in 2021 de reclamebelasting. Wij verzoeken om deze in 2021 niet in rekening 
te brengen bij de ondernemers, maar deze uit de gemeentekas te betalen.

- Voor wat betreft de heffing van de OZB vragen wij dringend om te heroverwegen of deze kosten niet op een 
andere manier gecompenseerd kunnen worden. In eerdere verzoeken werd ons medegedeeld dat kwijtschelding 
voor onze sector niet mogelijk is i.v.m. (Europese) wetgeving. Nu het Rijk maar een deel van de vaste kosten 
vergoed en het Kabinet een oproep doet aan andere marktpartijen om water in de wijn te doen, is het tijd dat 
gemeenten ook verder kijken naar wat er wel mogelijk is. De gemeente Oost Gelre heeft kwijtschelding van OZB 
voor horecabedrijven onlangs wel toegezegd binnen haar gemeente. Graag verwijzen we naar het persbericht 
van Gemeente Oost Gelre en bijlage 1. Een alternatief voor deze handreiking is juridisch gezien wenselijker; wij 
denken hierbij aan het oprichten van een gemeentelijk steunfonds voor horecaondernemers. Vanuit dit 
steunfonds kunnen ondernemers op een eerlijke manier gecompenseerd worden voor het gebruikersdeel OZB 
dat zij betalen (dus de OZB bijdrage gebruiken als rekenmethode).

- We zouden graag helder hebben wat uw college bereid is om te doen (of al heeft gedaan) voor wat betreft de 
lobby voor horeca richting de veiligheidsregio, VNG, en/of landelijke overheid.

- Tijdelijk geen nieuwe horecavergunningen afgeven op locaties waar voorheen geen horeca was (dus geen 
horecavergunning afgeven in panden waar bijvoorbeeld retail zat en geen bestemmingsplanwijzigingen in 2021),

- Adviesloket voor mkb-ondernemers openen waar ze kosteloos financieel en juridisch advies en ondersteuning 
kunnen krijgen, bijvoorbeeld gefinancierd door subsidie zoals in Gelderland. In de regio zijn we hier plannen voor 
aan het uitwerken (i.s.m. gemeente Den Bosch, Bernheze en Oss).

We willen graag nogmaals benadrukken dat de samenwerking en communicatie tussen gemeente en ondernemers 
heel prettig is verlopen. Zie deze brief dan ook als uitnodiging om samen te kijken naar wat er nog meer mogelijk 
is. Mochten er vragen zijn, dan zij wij als bestuur altijd bereid om met u van gedachten te wisselen over de inhoud 
van deze brief.

Met gastvrije groet,

Namens KHN afdeling Meierijstad,

https://www.oostgelre.nl/actueel/nieuws/oost-gelre-stelt-steunpakket-voor-ondernemers-en-verenigingen-vast
https://www.arnhemsekoerier.nl/nieuws/algemeen/1026758/steuntje-in-de-rug-voor-horeca-en-toerisme


bijlage 1:

correspondentie vanuit gemeente Oost Gelre richting afdeling KHN

Beste horeca-ondernemers,

Het college van B&W heeft vandaag een besluit genomen over steunmaatregelen aan ondernemers en 
maatschappelijke organisaties en verenigingen. In dit geval richten wij ons specifiek tot u als horeca in Oost Gelre 
en ons positieve besluit op uw verzoek tot kwijtschelding van Ozb.

Burgemeester Annette Bronsvoort en ik hebben maandagmiddag op de Markt in Lichtenvoorde gesproken Met Ilse 
Schutte en Erwin de Roo. Dit naar aanleiding van jullie noodkreet over de moeilijke situatie waarin jullie verkeren. 
Het college onderschrijft jullie noodkreet. De coronamaatregelen treffen jullie hard en op dit moment ontbreekt een 
perspectief naar de toekomst. Wij leven oprecht met jullie mee en hopen dat jullie er allemaal in slagen door deze 
onzekere periode heen te komen.

We hebben als lokale overheid niet veel mogelijkheden om jullie financieel te ondersteunen. Maar waar we dat 
kunnen is dat zeker bespreekbaar. Zo ook jullie verzoek tot kwijtschelding van de Ozb. Daar zitten juridische haken 
en ogen aan, we zijn ook nog geen voorbeelden in het land tegen gekomen.

Desondanks gaan wij de kwijtschelding wel doorvoeren op het gebruikersdeel van de Ozb belasting. Wij verklaren 
dat van toepassing op bedrijven die vanwege de coronamaatregelen van overheidswege minimaal 4 maanden zijn 
gesloten en geen of minimale inkomsten hebben kunnen genereren.

Wij werken deze steunmaatregel verder uit en zullen jullie binnenkort informeren hoe die kwijtschelding 
aangevraagd kan worden.

Naast deze vorm van kwijtschelding van Ozb hebben wij nog besloten tot de volgende maatregelen voor 
ondernemers in Oost Gelre:

Uitstel van betaling gemeentelijke belastingen voor een periode van 3 jaar (gerekend vanaf de datum van 
aanslagoplegging eind februari 2020);

Geen precariobelasting heffen over het jaar 2020;

Heffing toeristenbelasting 2020 pas in 2021 opleggen;

Kwijtschelding Ozb-gebruikersdeel over 2020 voor bedrijven die vanwege coronamaatregelen van overheidswege 
minimaal 4 maanden zijn gesloten en geen of minimale inkomsten hebben kunnen genereren.

Zoals gezegd informeren wij u binnenkort over de stappen die u kunt zetten om voor deze maatregelen in 
aanmerking te komen. Wij wensen u heel veel sterkte in de komende periode en hopen met u op betere tijden.
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